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REVISTA PRESEI 
 
 

 Tudorel Toader prezintă Comisiei speciale parlamentare proiectul de modificare a legilor Justiției 
Ministrul Tudorel Toader va prezenta, miercuri, Comisiei speciale parlamentare privind domeniul justiției 
proiectul de modificare a legilor Justiției. 
Coaliția majoritară a decis, săptămâna trecută, ca acesta să fie promovat ca inițiativă parlamentară și nu ca 
proiect al Guvernului. 
Președintele PSD, Liviu Dragnea, a anunțat, la acea dată, că proiectul de modificare a legilor Justiției, întocmit de 
ministrul Tudorel Toader, va fi trimis la Comisia parlamentară specială, condusă de social-democratul Florin 
Iordache, care va decide "ce rămâne, ce se adaugă și ce nu rămâne". 
"Primul-ministru a trimis o adresă la Ministerul Justiției, la sugestia mea, ca să primească de acolo un răspuns scris 
— care este calendarul prevăzut, estimat, de Ministerul Justiției necesar pentru toate procedurile 
guvernamentale și când ar fi posibil să ajungă în Parlament aceste proiecte de lege. În varianta scurtă era undeva 
în partea a doua a lunii decembrie, iar varianta lungă era în martie. Plecând de la acest răspuns, s-a luat decizia ca 
ceea ce are domnul ministru ca și proiect de lege (...) să transmită la comisia specială comună constituită în acest 
sens. (...) Decizia noastră de a fi adoptate aceste legi, în această sesiune parlamentară, este neschimbată", a 
explicat Dragnea, la finalul ședinței Coaliției de guvernare. 
Liderul PSD a mai spus că dezbaterile asupra proiectului de lege vor începe înainte de a veni răspunsul Comisiei de 
la Veneția în privința prevederii referitoare la procedura de numire a procurorilor șefi. 
Ministrul Justiției, Tudorel Toader, a anunțat, săptămâna trecută, că a finalizat proiectul de modificare a legilor 
Justiției. 
(Sursa: Agerpres) 
 
 

 LOVITURĂ - Consilierii de probațiune îl ACUZĂ pe ministrul Justiţiei de dezinformare 
Sindicatul Național al Consilierilor din Serviciile de Probațiune (SNCSP) îl acuză pe Tudorel Toader, ministrul 
Justiției, de dezinformare. 
Organizația sindicală susţine că ministrul Justiției induce ideea falsă că absolut toți cei peste 3.000 de deținuți care 
au căpătat dreptul de a se elibera condiționat din penitenciar mai devreme, ca urmare a legii speciale promovate 
de domnia sa și adoptată ulterior de Parlament, ar urma să fie supravegheați în perioada de după eliberare de 
către personalul serviciilor de probațiune și sprijiniți să se reintegreze social. 
„Aceste afirmații nu corespund adevărului, întrucât potrivit legilor, serviciile de probațiune au atribuții de 
supraveghere numai față de acele persoane care au fost condamnate în baza noului Cod Penal și care la data 
liberării condiționate din penitenciar mai au de executat un rest de pedeapsă egal cu doi ani sau mai mare.", se 
arată în comunicatul SNCSP. 
Peste 500 de deţinuţi au fost eliberaţi joi, în prima zi de la intrarea în vigoare a legii privind recursul 
compensatoriu, a anunţat, vineri, ministrul Justiţiei, Tudorel Toader. El a spus că această cifră este mare şi i-a 
depăşit aşteptările, pentru că nu credea că „impactul va fi atât de mare”. Alți 3.349 de deținuți au dobândit 
dreptul de a primi eliberare condiționată. 
MAI JOS REDĂM INTEGRAL COMUNICATUL SINDICATULUI NAŢIONAL AL CONSILIERILOR DIN SERVICIILE DE 
PROBAŢIUNE: 
"Sindicatul Național al Consilierilor din Serviciile de Probațiune (SNCSP) dorește să atragă atenția asupra 
dezinformărilor lansate recent în spațiul public de ministrul Justiției, Tudorel Toader, cu privire la cele câteva mii 
de deținuți care urmează să fie propuși pentru liberare condiționată în următoarele zile și săptămâni, ca urmare a 
intrării în vigoare a legii privind recursul compensatoriu. 
«Fiecare deținut din ăsta eliberat condiționat este luat în primire de un ofi... de un din ăsta de la probațiune care îl 
supraveghează, îl consiliază și îl ajută la reintegrare», a declarat ministrul Justiției, Tudorel Toader (notă - 
sublinierile aparțin SNCSP). 
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Prin declarația de mai sus, ministrul Justiției induce ideea falsă că absolut toți cei peste 3.000 de deținuți care au 
căpătat dreptul de a se elibera condiționat din penitenciar mai devreme, ca urmare a legii speciale promovate de 
domnia sa și adoptată ulterior de Parlament, ar urma să fie supravegheați în perioada de după eliberare de către 
personalul serviciilor de probațiune din România și sprijiniți să se reintegreze social. Aceste afirmații nu corespund 
adevărului, întrucât potrivit legilor în vigoare la acest moment, serviciile de probațiune au atribuții de 
supraveghere numai față de acele persoane care au fost condamnate în baza noului Cod Penal (intrat în vigoare în 
2014) și care la data liberării condiționate din penitenciar mai au de executat un rest de pedeapsă egal cu doi ani 
sau mai mare (vezi art. 101 din Codul Penal). Printre cei peste 3000 de deținuți care urmează să se prezinte în fața 
comisiilor de liberare condiționată din cadrul penitenciarelor în următoarele zile se numără atât persoane 
condamnate în baza vechiului Cod Penal (din 1969), precum și persoane condamnate în baza noului Cod Penal 
care mai au de executat mai puțin de doi ani din pedeapsa pronunțată de instanță, iar față de aceste persoane, 
serviciile de probațiune nu au niciun fel de atribuții, de supraveghere sau de altă natură. 
Afirmațiile ministrului Justiției denotă fie intenția acestuia de a manipula opinia publică, lăsând să se înțeleagă, în 
mod fals, că impactul social al eliberării unui număr mare de deținuți într-un timp atât de scurt va fi preluat de 
anumite instituții ale statului, mai exact serviciile de probațiune, fie o ignoranță surprinzătoare în ceea ce privește 
rolul și atribuțiile consilierilor de probațiune, așa cum sunt consfințite acestea de Codul Penal și legile în vigoare. 
Pe această cale, dorim să-i atragem atenția ministrului justiției că denumirea specialistului în reintegrarea 
infractorilor din cadrul serviciilor de probațiune (și numit în funcție, dealtfel, prin ordin al ministrului justiției) nu 
este „ĂSTA de la probațiune” ci „CONSILIER de probațiune”. Prin urmare, îi solicităm ministrului justiției Tudorel 
Toader să se abțină a mai face afirmații publice despre ce ar urma sau ar trebui să facă angajații serviciilor de 
probațiune până când va dovedi că știe cum se numesc aceștia și care sunt atribuțiile lor. Un prim pas în această 
direcție ar fi să prezinte de urgență o evaluare exactă și corectă a situației celor peste 3000 de deținuți care au 
căpătat dreptul de liberare condiționată ca urmare a intrării în vigoare a legii privind recursul compensatoriu și să 
indice cu exactitate câți dintre aceștia îndeplinesc condițiile legale pentru a intra în supravegherea serviciile de 
probațiune. Precizăm că, până în prezent, Ministerul Justiției nu a transmis către serviciile de probațiune niciun fel 
de informații privind impactul acestei legi asupra activității consilierilor de probațiune. 
În schimb, declarațiile ministrului justiției amenință să perturbe activitatea serviciilor de probațiune, existând deja 
semnale că unele unități penitenciare au început să trimită liberații condiționat din ultimele zile către serviciile de 
probațiune pentru a primi „asistență post-penală”, pe motiv că „așa a declarat domnul ministru”, deși nicio lege în 
vigoare la acest moment nu prevede o astfel de situație. 
De asemenea, într-o altă intervenție publică pe acest subiect, ministrul justiției Tudorel Toader, citat de Agerpres, 
a declarat că înaintea intrării în vigoare a Legii privind recursul comepansatoriu, în luna septembrie, i-a convocat 
la Ministerul Justiției pe șefii serviciilor de probațiune din toată țara și a discutat cu ei despre  „toate dificultăţile 
întâmpinate în activitatea dânşilor, toate măsurile pe care trebuie să le luăm şi le vom lua pentru îmbunătăţirea 
activităţii”. 
SNCSP precizează că deși astfel de discuții au avut într-adevăr loc, singura urmare concretă a acestora a fost că 
prin rectificarea bugetară operată de Guvern în luna septembrie, bugetul Probațiunii pentru bunuri și servicii s-a 
diminuat cu 300.000 de lei, astfel încât în prezent nu mai pot fi acoperite decât cheltuielile cu plata utilităților, 
potrivit unei informări a Direcției Naționale de Probațiune nemaiexistând bani pentru „rechizite, registre, cartușe, 
reparații de orice natură (multifuncționale, autoturisme, etc), piese de schimb, cabluri, prelungitoare, prize, 
materiale de curățenie, etc.”. În aceste condiții, care se adaugă la subfinanțarea cronică a sistemului de 
probațiune din România, există posibilitatea reală ca serviciile de probațiune să intre în imposibilitatea de a își 
desfășura activitatea înainte de finalul acestui an.” 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 
 

 Ce prag pentru abuzul în serviciu vor să pună parlamentarii  
Comisia parlamentară specială pentru punerea în acord a Codurilor penale cu deciziile Curţii Constituţionale 
analizează miercuri propunerile pentru modificarea Articolului 297 din Codul penal, privind abuzul în serviciu. 
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Concret, Comisia urmează să stabilească dacă se impune un prag minim pentru abuzul în serviciu, precum şi 
valoarea acestuia, în concordanţă cu decizia Curţii Constituţionale 
Astfel, UDMR a propus un prag de 100.000 de lei. „Fapta funcţionarului public care, în exercitarea atribuţiillor de 
serviciu, cu intenţie nu îndeplineşte un act prevăzut de dispoziţiile exprese dintr-o lege sau îl îndeplineşte prin 
încălcarea unor dispoziţii exprese dintr-o lege şi prin aceasta cauzează o pagubă materială mai mare de 100.000 
de lei, ori o vătămare gravă, certă şi efectivă a drepturilor sau intereselor legitime ale unei persoane fizice sau a 
unei persoane juridice se pedepseşte cu închisoarea de la 6 luni la 3 ani sau cu amendă“, este propunerea 
grupului UDMR. Foarte important, UDMR vrea ca dispoziţiile privind abuzul în serviciu să nu se palice în cazul 
emiterii, aprobării sau adoptării actelor normative, adică în cazul parlamentarilor. 
 Grupul Minorităţilor Naţionale şi Uniunea Naţională a Barourilor din România vor un prag valoric similar, dar 
pedepse mai mari: „Fapta funcţionarului public care, în exercitarea atribuţiillor de serviciu, nu îndeplineşte un act 
sau îl îndeplineşte prin încălcarea legii şi prin aceasta cauzează o pagubă mai mare de 100.000 de lei, ori o 
vătămare a drepturilor sau intereselor legitime ale unei persoane fizice sau a unei persoane juridice se 
pedepseşte cu închisoare de la 2-5 ani şi interzicerea exercitării dreptului de a ocupa o funcţie publică“.  
Procurorul Constantin Sima, fost secretar de stat în Ministerul Justiţiei în mandatul lui Florin Iordache, propune un 
prag valoric al abuzului în serviciu de 200.000 de lei şi pedepse cu închisoarea de la 6 luni la 3 ani sau amendă. 
 
(Sursa: Adevarul) 
 

 Deputații au APROBAT! Vești bune pentru această categorie de pensionari: Pot cere RECALCULAREA pensiei 
Deputaţii au aprobat marţi, cu unanimitate de voturi - 272 "pentru", proiectul de lege pentru completarea 
articolului 65 din Legea 263/2010 privind sistemul unitar de pensii publice, informează agerpres.ro.  
 
Persoanele ale căror drepturi de pensie anticipată parţială s-au deschis în perioada 1 ianuarie 2011 - 16 iulie 2016 
beneficiază de recalculare prin aplicarea prevederilor următoare: cuantumul pensiei anticipate parţiale se 
stabileşte din cuantumul pensiei pentru limita de vârstă care s-ar fi cuvenit, prin diminuarea acestuia cu 0,75% 
pentru fiecare lună de anticipare, până la îndeplinirea condiţiilor pentru obţinerea pensiei pentru limită de vârstă.  
 
Această recalculare se va face la cererea persoanelor interesate, iar drepturile de pensie recalculate se cuvin şi se 
plătesc începând cu luna următoare înregistrării acesteia, la casa teritorială de pensii în evidenţele căreia se află 
dosarul de pensie al solicitantului.  
 
Modificările se aplică persoanelor care până în luna depunerii cererii, inclusiv, nu au îndeplinit condiţiile pentru 
acordarea pensiei pentru limită de vârstă.  
 
Iniţiativa doreşte astfel eliminarea aplicării unui tratament diferenţiat beneficiarilor de pensii anticipate parţiale şi 
evitarea încălcării principiului egalităţii de tratament între aceştia.  
 
Potrivit expunerii de motive a proiectului de lege, la 14 iulie 2016, a fost publicată în Monitorul Oficial Legea 
142/2016 pentru modificarea Legii 263/2010 privind sistemul unitar de pensii publice cu modificările şi 
completările ulterioare care modifică modul de calcul al cuantumului pensiei anticipate parţiale, prin eliminarea 
procentului de 0,75% aplicat cuantumului pensiei pentru fiecare lună de anticipare până la îndeplinirea condiţiilor 
pentru obţinerea pensiei pentru limita de vârstă.  
 
De la data intrării în vigoare a noii reglementări, cuantumul pensiei anticipate parţiale se stabileşte din cuantumul 
pensiei pentru limită de vârstă, prin diminuarea acestuia în raport cu stagiul de cotizare realizat şi cu numărul de 
luni cu care s-a redus vârsta standard de pensionare.  
 
Întrucât prevederile noii reglementări nu pot retroactiva, de legea mai favorabilă au beneficiat până acum numai 
persoanele care au solicitat pensie anticipată parţială după data intrării în vigoare a Legii 142/2016, respectiv de 
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14 iulie 2016, creându-se astfel o situaţie discriminatorie pentru persoanele pensionate până la această dată, 
acestora neaplicându-se noul act normativ, susţin iniţiatorii.  
 
Propunerea legislativă, iniţiată de deputatul PSD Adrian Solomon, alături de un grup de social-democraţi, a fost 
susţinută în plen de toate grupurile parlamentare.  
 
Camera Deputaţilor este decizională în acest caz. 
(Sursa: Agerpres) 
 
 

 Eurostat: România, cel mai mare deficit din UE în trimestrul al II-lea 
România a încheiat trimestrul al II-lea din acest an cu cel mai mare deficit din Uniunea Europeană: 4,1% din 
produsul intern brut. 
Potrivit Eurostat, Marea Britanie ne urmează cu 3,4%.  
 
Dacă acest an va fi încheiat cu un deficit mai mare de 3%, România riscă să fie sancţionată. Comisia Europeană şi 
miniştrii de Finanţe din Uniune vor stabili ţinte şi termene limită pentru corectarea dezechilibrelor.  
 
Guvernul României s-a angajat că măsurile economice pe care le-a luat nu vor afecta ţinta de deficit în acest an. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 

 Ministrul Mediului, veste NOUĂ pentru șoferi: 'Mașinile vor fi taxate...' 
Mașinile cu o norme de poluare Euro 2, 3 sau 4 ar putea fi taxate în funcție de emisii, a declarat, marți, ministrul 
Mediului, Grațiela Gavrilescu. 
"Cu siguranță nu va fi o taxă sau un impozit. Va fi o metodă prin care dorim foarte mult ca toate autovehiculele 
care circulă pe drumurile patriei și care poluează, care au o normă inferioară de poluare euro 2, 3 sau 4, să fie 
taxate în funcție de emisiile pe care le dau. Luăm în calcul trei criterii, respectiv capacitatea cilindrică pentru care 
deja se plătește un impozit, după care luăm norma de poluare a fiecărei mașini și emisiile de CO2 pe care le 
produce fiecare mașină", a spus Gavrilescu, potrivit Agerpres. 
Ea a mai arătat că este pusă în pericol calitatea aerului pentru că de la începutul anului au intrat în țară foarte 
multe mașini poluante. 
"Calitatea aerului este pusă în pericol ținând cont că un număr foarte mare de mașini au fost introduse în 
perioada 1 ianuarie — 1 septembrie 2017, comparativ cu aceeași perioadă a anului 2016, cu o creștere de 80%. Pe 
de o parte acordăm, prin Administrația Fondului de Mediu, bani pentru a finanța fiecare român să poată să-și 
cumpere o mașină nouă, care să nu polueze și cu care să circule în siguranță, și pe cealaltă parte e un număr mare 
de mașini care au normă de poluare euro 2, euro 4. Noi lucrăm într-un grup de lucru care are un termen de maxim 
3 săptămâni astfel încât forma finală să îmi fie prezentată. Noi trebuie să facem o informare și la Comisie, iar apoi 
să fie și dezbătută", a precizat ministrul Mediului. 
Timbrul de mediu pentru autovehicule este inclus în cele 102 taxe nefiscale care au fost eliminate de la 1 
februarie 2017. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 România, în procedură de infringement. Anunţul DUR făcut de ministrul Mediului 
România este în procedură de infringement pentru calitatea aerului din Iași și Brașov, iar primarii celor două orașe 
nu doresc să colaboreze cu Ministerul Mediului astfel încât viața cetățenilor din comunitățile respective să nu fie 
pusă în pericol, a declarat marți, ministrul de resort, Grațiela Gavrilescu, într-o conferință de profil, 
potrivit AGERPRES. 
"Trebuie să reușim ca toate problemele pe care le avem pe mediu, inclusiv cele de calitate a aerului, să le 
rezolvăm. Am găsit colaborare și sprijin de la primarul Capitalei, Gabriela Firea, în sensul care au început să 
demareze lucrurile pe probleme care trenează de mulți ani și pentru care România are infringement pentru 
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Municipiul București pe calitatea aerului. În Iași și Brașov, pentru aceeași calitate a aerului avem procedură de 
infringement și primarii respectivi nu doresc să colaboreze cu Ministerul Mediului astfel încât viața cetățenilor din 
comunitățile respective să nu fie pusă în pericol", a spus Gavrilescu. 
Ea a precizat că pentru infringement plătesc toți cetățenii, indiferent de regiune. 
"Nu cred că este importantă procedura de infringement decât din punct de vedere financiar. Este o repercutare 
asupra buzunarului fiecărui cetățean din România", a mai arătat ministrul Mediului. 
De cealaltă parte, primarul general al Capitalei, Gabriela Firea, a anunțat, luni, că în săptămânile următoare va 
avea loc o consultare publică pe tema unei taxe de mediu care ar putea fi introdusă pentru zona centrală din 
București. 
"În săptămânile următoare vom avea o consultare publică dublă, consultare publică prin asociațiile de proprietari 
și prin primăriile de sector. De asemenea, și un sondaj de opinie în care dorim să-i întrebăm pe bucureșteni dacă 
ar fi de acord, având în vedere creșterea numărului de mașini înmatriculate în București cu aproape 50.000 doar 
în acest an și ca urmare a eliminării taxei de mediu, să se introducă pentru zona centrală, așa cum se întâmplă în 
toate marile capitale europene, o taxă de mediu. Nu avem încă stabilită valoarea, se fac acum niște calcule. Nu aș 
vrea să iau această decizie care e — la început cel puțin — nepopulară fără o consultare largă a bucureștenilor", a 
declarat Firea, luni, pentru ''Adevărul''. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Ministrul Sănătății, vești de ultimă oră pentru pacienții români: 'Aducem molecule noi' 
Ministrul Sănătății, Florian Bodog, a declarat marți că pacienții români trebuie să fie tratați la fel ca cei europeni și 
a precizat că nu își dorește ca taxa clawback să împovăreze producătorii de medicamente și astfel să scadă accesul 
pacienților la tratament. 
"Aducem molecule noi. Ne-am angajat asta în programul de guvernare, dar pe de altă parte producătorii de 
generice ne acuză că, aducând molecule noi în tratamentul pacienților români, creștem taxa clawback. Vă asigur 
că Ministerul Sănătății, împreună cu Ministerul de Finanțe și cu CNAS, împreună cu toți membrii Cabinetului, 
lucrează la acest lucru. Nu ne dorim ca taxa clawback să împovăreze și să scadă accesul pacienților la tratament, 
dar ne dorim ca pacienții români să fie tratați la fel ca pacienții europeni", a spus Bodog, în deschiderea celei de-a 
VI-a ediții a Aspen Healthcare Forum — eveniment organizat de Institutul Aspen România. 
El a afirmat că în noua lege a Sănătății vor fi cuprinse toate ideile ''culese'' în mandatul său. 
"Problemele în sănătate sunt foarte multe și nu pot fi rezolvate peste noapte, dar dacă noi identificăm aici zece 
moduri de a rezolva zece probleme cred că este un pas înainte. Lucrez la noua lege a Sănătății. Toate ideile pe 
care le-am cules în acest mandat zbuciumat de ministru vor fi în noua lege a Sănătății. Toate ideile valoroase pe 
care le veți dezbate, pe care le veți pune în evidență astăzi, aici și toate soluțiile pe care le veți oferi le voi folosi în 
politicile MS. Ceea ce simt și ceea ce știu este că programul de guvernare social-democrat este un program de 
guvernare care pune în centrul atenției Sănătatea și Educația. Punem în centrul atenției pacientul, punem în 
centrul atenției specialistul din domeniul Sănătate și îmi doresc ca noua lege a Sănătății să fie în acest sens, să 
vorbim despre pacienți, să vorbim despre doctori, să vorbim despre un nou sistem de sănătate", a adăugat 
demnitarul. 
Potrivit acestuia, reforma în sistemul de sănătate este un proces continuu. 
"După cum știți reforma în sistemul de sănătate este un proces continuu. Nu putem să spunem mâine gata am 
încheiat reforma și de acum înainte mergem și dormim! Nu există așa ceva. În Sănătate apar noi provocări mereu 
și aceste provocări nu apar în state precum România, ele apar și în state care au o altă experiență în ceea ce 
privește sistemele de sănătate — în Marea Britanie, Franța, Germania, Italia", a susținut reprezentantul MS, 
conform Agepres. 
Florian Bodog a declarat că își dorește un capitol special de prevenție în noua lege a Sănătății. 
"Și pentru că vorbim despre prevenție, nu întâmplător să știți că prima lege din pachetul de legi ale Sănătății a 
fost Legea vaccinării. Dacă ne dorim prevenție trebuie să avem vaccinare, dacă ne dorim prevenție trebuie să 
avem un capitol special de prevenție în Legea Sănătății și nu un capitol care să construiască o agenție sau o 
sinecură pentru cineva. (...) Trebuie să creăm o nouă filosofie în ceea ce privește stilul de viață al copiilor noștri", a 
mai adăugat demnitarul. 
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(Sursa: Agerpres) 
 
 

 Dragnea intervine oficial pentru schimbarea legii care a obligat-o pe tânăra cu scleroză să înapoieze pensia de 
handicap, după publicara unei cărţi 
 
Preşedintele PSD, Liviu Dragnea, a depus un amendament pentru schimbarea legii care a obligat-o pe o tânără cu 
scleroză să înapoieze pensia de handicap după ce a publicat o carte în urma căreia a câştigat 260 de lei şi, astfel, 
nu se mai califica pentru obţinerea pensiei lunare.  
 
„Pentru a corecta o lege total greşită şi a reglementa posibilitatea cumulului pensiei cu veniturile din activităţi 
independente (drepturi de autor, creaţii artistice etc), am depus astăzi un amendament la proiectul de lege 
privind completarea Legii pensiilor, proiect ce se află în dezbaterea Comisiei de Muncă a Camerei Deputaţilor şi 
care va fi dezbătut în şedinţa de săptămâna viitoare“, a scris Liviu Dragnea pe Facebook, unde a pus şi o fotografie 
cu amendamentul înaintat Comisiei de muncă.     
 
Ieri, Codin Maticiuc, celebru personaj monden al Capitalei, i-a cerut lui Liviu Dragnea să schimbe legea, liderul PSD 
răspunzând că va rezolva această problemă cu colegii săi din Parlament.     
 
Cazul unei tinere bolnave de scleroză multiplă, înştiinţată de autorităţile statului român că trebuie să înapoieze 
pensia de handicap după ce a publicat un volum de poezii, a stârnit indignarea a mii de români. 
 
(Sursa: Adevarul) 
 
 

 Guvernul vrea să introducă noi taxe pentru companiile care extrag resursele naturale 
 
Ministerul Economiei a prezentat luni un proiect de lege pentru reglementarea sistemului de redevențe al 
concesiunilor resurselor minerale, petroliere și hidrominerale, unde se propune un cadru legal unitar privind toate 
resursele naturale, nu separat ca până acum. 
Producătorii de petrol și gaze din România vor plăti redevențe mai mari, se arată într-o analiză Profit.ro, ca 
urmare a faptului că, deși nu a schimbat cotele, Executivul a modificat însă modul de calcul, dar și prețul de 
referință, în cazul ambelor hidrocarburi exploatate onshore. 
Astfel, în cazul petrolului, deși cotele vor rămâne în continuare aceleași (cuprinse între 3,5 și 13,5%), prețul de 
referință luat în calcul în formula redevențelor nu se va mai raporta la țițeiul Suez Blend, mai ieftin, nici la Urals 
(cum ar fi vrut asociațiile de producători), ci direct la Brent, țițeiul de referință la nivel global. Cotația acestuia a 
fost, anul trecut, superioară, în medie, cu 5 dolari pe baril decât cea a celorlalte tipuri de petrol. 
Similar, la gaze naturale, cotele rămân aceleași (între 3,5% și 13%), însă noul preț de referință nu va mai fi cel fixat 
de ANRM încă din 2008 și nemodificat până în prezent, de 495 lei/mia de metri cubi, adică 45,71 lei/MWh, ci va fi 
reprezentat de cotația gazelor naturale pe piața angro centralizată - OPCOM. 
(Sursa: Antena 3) 
 

 Senatorii au aprobat munca de acasă, dar au schimbat din temelii proiectul: au scos până şi cratima din „tele-
muncă“ 
Proiectul de lege care reglementează munca la distanţă şi prin care un angajat va putea munci şi în altă parte 
decât la sediul unei firme a fost adoptat luni de senatori, în plen, fiind aduse 93 de voturi „pentru”, unul 
„împotrivă” şi 15 abţineri. Amendamentele aduse la proiectul aprobat iniţial de Guvern schimbă însă din temelii 
reglementările, până şi denumirea muncii de acasă. 
Guvernul a adoptat proiectul de lege privind introducerea contractului de tip telemuncă la începutul lunii august, 
însă luni senatorii i-au adus o serie de modificări substanţiale. 
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În primul rând, printre amendamentele aduse, a fost aprobat cel care schimbă titlul legii, pentru ca sintagma 
„tele-muncă” să se scrie legat – „telemunca” -, şi nu cu cratimă, cum a propus iniţial Guvernul. Potrivit motivării 
aduse, conceptul de telemuncă „a fost abordat în doctrina de specialitate fără cratimă, având în vedere calchierea 
din limba engleză a cuvântului «telework»”. În acelaşi mod a fost modificată şi denumirea lucrătorului de acasă, 
din „tele-salariat” în „telesalariat”. 
Totodată, pentru că telemunca presupune un caracter de flexibilitate, în sensul utilizării unor locuri de muncă 
„neconvenţionale”, a fost eliminat şi amendamentul care stabilea obligaţia aprobării de către angajator a locului 
unde angajatul urmează să îşi desfăşoare activitatea. 
Salariatul va avea, însă, opţiunea de a lucra uneori la locul de muncă pus la dispoziţie de angajator. 
În schimb, angajatorul nu va mai fi obligat nici „să asigure securitatea si̧ sănătatea in̂ muncă la locurile de 
desfăsu̧rare a activităti̧i de tele-muncă”. 
Modificările prevăd, totodată, că angajatul va putea efectua muncă suplimentară, iar interdicţia ca telemunca să 
poată fi desfăşurată pe parcursul perioadei de probă a angajatului a fost eliminată. 
Au mai fost modificate, totodată, şi cuantumurile amenzilor care pot fi date angajatorilor în caz de contravenţii. 
Aceştia vor fi amendaţi cu numai 10.000 de lei şi nu 20.000 de lei, în caz că nu respectă prevederile referitoare la 
obligaţia de a prevedea în mod expres în contractul individual de muncă sau în actul adiţional prestarea unei 
activităţi în regim de telemuncă. 
Senatul este prima Cameră sesizată. Proiectul urmează să intre în dezbaterea Camerei Deputaţilor. 
(Sursa: Adevarul) 
 

 Ironizat la culme, ministrul Agriculturii nu se dă bătut. Petre Daea lansează campania 'Alege OAIA!' 
Deşi a fost ironizat atât de presă, cât şi de premierul Mihai Tudose pentru că a insistat pe tema importanţei oii în 
România, ministrul Agriculturii nu se dă bătut cu una, cu două. Petre Daea va lansa pe 26 octombrie, la Romexpo, 
în cadrul târgului de agricultură INDAGRA, campania de informare şi promovare a consumului de carne de oaie, 
denumită “Alege Oaia!”, potrivit unui comunicat emis marţi de instituţie. 
„MADR va avea sprijinul tuturor crescătorilor de ovine din România, care doresc, prin intermediul acestei 
campanii, să determine consumatorii să manifeste mai mult interes pentru carnea de oaie şi preparatele din carne 
de oaie”, se arată în comunicatul transmis de minister. 
Reprezentanţi din cadrul Ministerului Turismului, ai Ministerului Sănătăţii şi ai Autorităţii Naţionale Sanitare 
Veterinare şi pentru Siguranţa Alimentelor s-au alăturat campaniei şi au format un grup de lucru sub coordonarea 
Direcţiei Generale de Politici în Industrie Alimentară în cadrul căruia s-au stabilit mai multe obiective. 
„Prin această campanie se urmăreşte valorificarea producţiilor agro-alimentare provenite de la specia ovine, 
creşterea valorii de export prin produse prelucrate, atragerea forţei de muncă în sectorul de prelucrare a cărnii şi 
a produselor din carne de oaie, dar şi păstrarea tradiţiilor privind preparatele culinare din această specie, în 
special în zonele montane”, se mai arată în comunicat. 
Campania de informare şi promovare “Alege Oaia!” se va desfăşura la nivel naţional pe o durată de trei luni şi are 
ca principal scop încurajarea consumului de carne şi produse din carne de oaie pe tot parcursul anului. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Mugur Isărescu participă miercuri la "Banking Compliance Summit" 
Guvernatorul Băncii Naționale a României, Mugur Isărescu, participă, miercuri, la cea de-a III-a ediție a 
evenimentului "Banking Compliance Summit", organizat de Institutul Bancar Român (IBR). 
Potrivit IBR, în cadrul evenimentului se vor prezenta noutățile din domeniul reglementării conformității, se vor 
împărtăși cele mai bune practici și, de asemenea, se va discuta despre provocările cu care ne vom confrunta în 
viitorul apropiat. 
"O astfel de sinteză aplicată a subiectelor de actualitate oferă profesioniștilor din industria serviciilor financiare 
oportunitatea de a fi conectați cu prezentul și viitorul profesiei lor", afirmă organizatorii. 
Printre temele de discuție sunt: "Responsabilitatea business-ului față de programul de conformitate al băncii din 
perspectiva CEO-ului", "Internal and corporate governance — What are the new challenges", "How secure do you 
want to be? — A risk based approach for protecting company's important assets and whilst retain a competitive 
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advantage", "Scopul și adecvarea funcției de conformitate", "Condițiile de legalitate a prelucrărilor datelor cu 
caracter personal în contextul noului regulament (GDPR)", "Rolul responsabilului în protecția datelor". 
"Cadrul de reglementare în domeniul conformității este într-o continuă evoluție. A ține pasul cu noutățile și a fi 
informat la zi reprezintă o provocare pentru profesioniștii din industria serviciilor financiare, solicitați intens de 
aspectele operaționale ale activității lor și de necesitatea de a răspunde obligațiilor și așteptărilor de 
reglementare în continua dezvoltare", menționează sursa citată. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Președintele Iohannis participă, miercuri, la ceremonia militară din Parcul Carol 
Președintele Klaus Iohannis participă miercuri la ceremonia militară cu prilejul Zilei Armatei României care va avea 
loc în Parcul Carol din Capitală, potrivit agendei șefului statului publicată pe site-ul Administrației Prezidențiale. 
La 25 octombrie este sărbătorită Ziua Armatei României. Cu această ocazie, va fi arborat Drapelul național la 
sediile instituțiilor militare, se va ridica Marele Pavoaz la bordul navelor militare maritime și fluviale și vor fi 
organizate ceremonii militare și activități comemorative în toate garnizoanele din țară, în teatrele de operații și în 
țările în care România are acreditați atașați ai Apărării, potrivit mapn.ro. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Mureșan: Am obținut sprijinul majorității PE pentru finanțarea programului privind acordarea de bilete interrail tinerilor 
Trimisul special al AGERPRES, Dana Piciu, transmite: Europarlamentarul Siegfried Mureșan a declarat marți că a 
reușit să obțină sprijinul majorității din Parlamentul European pentru finanțarea programului privind acordarea de 
bilete interrail tinerilor care împlinesc 18 ani. 
"Am reușit să obținem sprijinul majorității pentru finanțarea programului pe care l-am anunțat la începutul anului, 
și anume, programul prin care ne propunem să acordăm bilete interrail, cu care orice tânăr european care 
împlinește 18 ani poate călători gratuit timp de 30 de zile în Uniunea Europeană. Acest proiect, menționat pentru 
prima dată de liderul grupului PPE în septembrie 2016, a fost introdus de mine între prioritățile Parlamentului 
pentru bugetul UE pe anul 2018 de la începutul acestui an. Am reușit să obțin acordul majorității membrilor 
Parlamentului pentru a-l finanța cu 12 milioane de euro în primul an", a spus Mureșan într-o conferință de presă 
la sediul Parlamentului European. 
El a adăugat că acest program va fi lansat ca acțiune pregătitoare, adică un fel de proiect-pilot. 
"Alocăm 12 milioane în primul an fără a afecta niciun alt proiect pentru tineri în desfășurare. Nu am luat niciun 
cent nici de la Erasmus, nici de nicăieri. Vom reuși cu acești bani să finanțăm în jur de 30.000 de bilete în primul 
an. Este un prim pas. Nu vom reuși să finanțăm bilete pentru toți tinerii, dar este un prim pas. Trebuie să vedem 
ce preț vom reuși să negociem cu companiile feroviare, având în vedere numărul mare de bilete pe care le vom 
comanda. Ne propunem să creștem acest buget în anii următori", a afirmat deputatul european. 
Parlamentul European urmează să voteze miercuri în plen poziția sa cu privire la bugetul Uniunii Europene pe anul 
2018.  
Urmând procedura bugetară obișnuită, Comisia pentru bugete a Parlamentului European l-a desemnat, la data de 
24 noiembrie 2016, pe deputatul european Siegfried Mureșan (PPE / PMP) ca negociator-șef (raportor) din partea 
Parlamentului European pentru bugetul UE din 2018. Este pentru prima dată când un deputat european din 
partea României negociază, în numele Parlamentului European, bugetul Uniunii Europene. 
Bugetul anual al Uniunii Europene a fost în 2016 de 155 de miliarde de euro, în 2017 — de 158 de miliarde de 
euro, valoarea estimată pentru anul 2018 fiind de 160 miliarde de euro. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Grindeanu - raport favorabil pentru funcția de președinte al ANCOM 
Comisia economică, industrii și servicii din Senat și Comisia pentru tehnologia informației și comunicațiilor din 
Camera Deputaților au adoptat, marți, un raport favorabil privind nominalizarea fostului premier Sorin Grindeanu 
pentru funcția de președinte al Autorității Naționale pentru Administrare și Reglementare în Comunicații 
(ANCOM). 
Propunerea a fost adoptată cu 15 voturi "pentru", șapte "împotrivă" și o abținere. 
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În cadrul audierilor, Sorin Grindeanu a precizat că a absolvit studii superioare în domeniul informaticii, având un 
masterat în domeniul bazelor de date. Ulterior, a fost cadru didactic la Universitatea din Timișoara, timp de trei 
ani. De asemenea, a lucrat în administrația locală, dar și în mediul privat, deținând funcții de conducere la două 
companii, care aveau legătură cu domeniul comunicațiilor. Grindeanu a deținut de asemenea funcția de 
viceprimar al Timișoarei, a fost mai apoi deputat, ministru al Comunicațiilor, președinte de consiliu județean, iar 
ulterior prim-ministru. 
"Până undeva în primăvara acestui an, ANCOM a fost condusă de domnul Marinescu — un profesionist care a 
făcut o echipă de oameni care și-au văzut de treabă, dincolo de implicările politice, și așa și trebuie să fie. Ca o 
paranteză, să știți că statutul meu în acest moment este apolitic, nu sunt membru de partid. Așa că îndeplinesc 
unul dintre criterii și știți foarte bine de ce, fiind exclus, în urmă cu vreo patru luni", a spus el. 
Grindeanu a susținut că este necesară "urgent" o revenire la normalitate în cadrul ANCOM, în condițiile în care 
"cel puțin două acțiuni au stricat rotițele în interiorul" instituției: aprobarea unei noi organigrame, "care nu a fost 
foarte bine discutată și care se potrivește mai mult cu alte instituții", și "anumite detașări, într-un număr foarte 
mare, de la alte instituții către ANCOM". 
"Undeva în 2014 a fost adoptată, cred, Legea infrastructurii. Normele tehnice, în schimb, sunt în continuare 
așteptate. Aprobarea acestor norme tehnice, împreună cu Ministerul Comunicațiilor și cu Ministerul Dezvoltării, 
poate să ajute la dezvoltarea rețelelor NGN (Next Generation Network) care, de asemenea, să sprijine extinderea 
la cost redus a acestor rețele. Sunt obligatorii și înțeleg că sunt discuții în acest sens și cu Ministerul Dezvoltării, și 
cu Ministerul Comunicațiilor. Lucrurile trebuie grăbite", a spus Sorin Grindeanu. 
El a subliniat, de asemenea, importanța "condițiilor corecte și tarifelor rezonabile" pentru exercitarea dreptului la 
acces la proprietatea publică, în vederea facilitării amenajării digitale a teritoriului. 
"De foarte multe ori reglementările de la o unitate administrativ-teritorială la alta diferă, sunt taxe diferite, sunt 
hotărâri de consiliu local sau hotărâri de consilii județene diferite. Lucrurile acestea îngreunează implementarea 
unor proiecte de mare anvergură și, până la urmă, îngreunează facilitarea digitală a teritoriului", a explicat 
Grindeanu. 
Raportul comun al celor două comisii va fi supus votului plenului Parlamentului. 
Premierul Mihai Tudose a transmis luni propunerea sa privind șefia ANCOM — Sorin Grindeanu. 
Fostul șef al ANCOM Adrian Diță și-a prezentat demisia pe 20 octombrie. El fusese numit în funcție de Parlament 
pe 11 mai. Diță a fost acuzat de membrii celor două comisii parlamentare la audierile din 27 septembrie și 17 
octombrie de reorganizare "abuzivă" a instituției. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Fifor: Flota României, o jucărie pe lângă cea rusă 
România caută soluții pentru consolidarea capacității sale de apărare. Achiziţia primelor corvete este doar un prim 
pas. Până la finalul anului, primele rachete Patriot vor fi operaţionale, iar contractul pentru fabricarea în România 
a transportoarelor Piranha a fost şi el semnat. Ministrul Apărării promite că mare parte din banii daţi pe tehnica 
de luptă vor fi investiţi în industria de apărare. 
 00:00 
Mihai Fifor - ministrul Apărării: Pare, să zicem, o jucărie flota României în comparaţie cu ce are dispus flota Rusiei 
la Marea Neagră. Aşa cum spun generalii din armata, până să ajungi să lansezi rachete este bine să demonstrezi 
adversarului că ai capacitatea de descurajare. 
Laurenţiu Rădulescu, reporter Digi24: Prima veste bună vizează apărarea aeriană a României. Guvernul plăteşte 
764 de milioane de dolari pentru prima baterie de rachete de tip Patriot. Ea va fi amplasată până la finalul anului. 
În total vom cheltui peste 4 miliarde de dolari pe cele 7 baterii antiaeriene de care avem nevoie. 
Mihai Fifor, ministrul Apărării: Achiziţia sistemelor patriot se face prin procedură G to G. Guvern la guvern. 
Procedura guvern la guvern nu este purtătoare de offset. 
Laurenţiu Rădulescu, reporter Digi24: Nu acelaşi lucru se va întâmpla în cazul contractului cu General Dynamics. 
Armata va cumpăra 227 de transportoare Piranha. 197 dintre ele vor fi fabricate la Uzina Mecanica București. 
Valoarea totală a contractului este de 895 de milioane de euro. A fost deja semnat un prim acord cu americanii, 
care s-au angajat ca primele 30 de blindate să fie aduse în următoarele 18 luni . 
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Mihai Fifor, ministrul Apărării: Legea prevede că 80 la sută din valoarea contractului se duce în offset. Sunt sume 
consistente, care se întorc în economia românească. 
Laurenţiu Rădulescu, reporter Digi24: Ce înseamnă offset? Faptul că până la 80 la sută din banii dați pe tehnică 
militară se întorc în ţară prin investiţii ale firmei care vinde armamentul. Asta s-ar putea întâmplă în cazul 
corvetelor sau în cel al achiziției elicopterelor de atac. Cert este că până în 2026 avem de cheltuit 9,8 miliarde de 
dolaeri pe înzestrarea armatei, cam 38 la sută din bugetul MApN. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Remus Borza: Multinaționalele evită impozite de patru miliarde de euro 
Dacă multinaționalele ar plăti impozite în România, s-ar strânge patru miliarde de euro la buget, spune 
deputatul Remus Borza. 
El propune implementarea începând cu 1 ianuarie 2018 în legislația internă a Directivei Europene 1164/2016 prin 
care multinaționalele sunt obligate să plătească impozit în țara în care realizează venit, potrivit Agerpres.ro. 
"Prin această măsură se limitează practicile multinaționalelor de externalizare a profitului prin prețuri de transfer, 
împrumuturi acordate de societățile-mamă, cu dobânzi prohibitive și alte metode de 'optimizare fiscală'. Impactul 
acestei măsuri este un plus de patru miliarde de euro la buget", potrivit unui comunicat al parlamentarului. 
Totodată, el susține că este necesară implementarea, tot de la 1 ianuarie 2018, a Ordonanței 91/2014 care obligă 
agenții economici să-și conecteze casele de marcat cu registrele electronice la serverele ANAF. Prin această 
măsură, statul vede în timp real dinamica și trasabilitatea impozitelor și taxelor pe care le are de încasat. 
"Deși această măsură trebuia să intre în efectivitate la 1 ianuarie 2015, ea a fost amânată de trei ori. O dată de 
Guvernul Ponta și de două ori de Guvernul Cioloș. Prietenii știu de ce. Prea multă transparență dăunează, mai ales 
anumitor firme cu statut special. Această măsură a fost preconizată a fi implementată încă din 1999, odată cu 
adoptarea Ordonanței 28/1999. Impactul acestei măsuri este un plus de două miliarde de euro la buget", a arătat 
Borza. 
În plus, modificarea redevențelor petroliere plătite de OMV Petrom și de alte companii care exploatează resursele 
țării ar mai aduce un plus de 200 de milioane de euro la buget. 
Este necesară, de asemenea, înăsprirea legislației privind combaterea evaziunii fiscale și a spălării banilor, precum 
și asimilarea acestor infracțiuni crimei organizate, majorarea pedepselor între un minim de 10 ani și un maxim de 
20 de ani închisoare și confiscarea extinsă a averii, cu un impact de plus 300 de milioane de euro la buget. 
Campaniile de informare și insentivare, care să conducă la creșterea gradului de conformare voluntară a 
contribuabililor în ceea ce privește plata impozitelor, taxelor și contribuțiilor datorate statului, vor avea un aport 
de alte 200 milioane euro la bugetul de stat, consideră Borza. 
"Într-adevăr, România înregistrează o evaziune fiscală la TVA de 37%. Cea mai mare din Europa. Anul trecut, din 
19 miliarde de euro TVA de colectat, au ajuns la buget doar 11,7 miliarde euro. 7,3 miliarde euro s-au pierdut pe 
drum. Nici anul acesta nu stăm mai bine la colectarea veniturilor bugetare. Din 254 miliarde lei venituri estimate, 
pe primele 6 luni, ANAF a strâns în vistieria țării doar 117 miliarde lei. Ca să atingă ținta bugetată, ar trebui să 
colecteze în semestrul doi cu 17% mai mult. Misiune imposibilă pentru o instituție hiperbirocratizată și 
nereformată. Cele șapte miliarde de euro necolectate din TVA ar acoperi toate găurile, deficitele și nevoile din 
buget. Ar acoperi în primul rând creșterea cheltuielilor de personal din anul 2017 cu 12 miliarde lei față de anul 
trecut, respectiv de 57 la 69 miliarde lei și creșterea cheltuielilor cu asistența socială de 10 miliarde lei, de la 81 la 
91 miliarde lei", susține deputatul independent. 
El susține că split TVA nu va ajuta cu nimic, ci, dimpotrivă, efectul va fi erodarea încrederii în Executiv, precum și o 
lipsă de predictibilitate și stabilitate a politicilor economice și fiscale. 
"Gura păcătosului Mișa adevăr grăiește. Ieri, în plenul Parlamentului, a recunoscut că 82,35% din contribuabilii 
care declară TVA îl și plătesc. Pentru o minoritate de 17%, contribuabili rău-platnici, nu poți pedepsi peste 
500.000 de firme oneste. Împingi spre faliment aproape 300.000 de IMM-uri care au peste 2,5 milioane de 
angajați și 44% din cifra de afaceri a României. Nu este un secret pentru nimeni că firmele românești sunt 
decapitalizate. Nici statul și nici băncile nu au făcut mare lucru pentru a susține capitalul românesc și clasa 
antreprenorială românească. Aceste firme, mici și mijlocii, rulează banii statului datorați cu titlu de TVA între 25 și 
55 de zile. Pentru că exigibilitatea la plată a TVA-ului survine în a 25-a zi a lunii următoare facturării. Este o 
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operație cât se poate de legală, reglementată de Codul Fiscal. Nu la fel de legală este politică statului care 
rambursează cu întârziere și de nouă luni TVA-ul către agenții economici, fără să fie sancționat sau să plătească 
daune sau dobânzi suplimentare", a mai arătat Borza. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Directorul CFR şi-a dat demisia, după ce ministrul Felix Stroe a anunțat că îl demite 
Marius Chiper, directorul general al Companiei Naționale de Căi Ferate CFR, va fi demis. Anunţul a fost făcut la 
Deva de noul ministru al transporturilor, Felix Stroe. Cu o zi înainte, îi schimbase din funcţie pe directorul 
Regionalei Căi Ferate București și pe șeful Gării de Nord.  Ministerul Transporturilor a transmis și un comunicat în 
care a anunțat că ministrul a decis demiterea directorului interimar al CFR. La scurt timp după aceea, compania 
CFR a anunțat că directorul interimar Marius Chiper și-a dat demisia „din motive personale”. 
 
ACTUALIZARE 11:00 CFR anunță că directorul Marius Chiper și-a dat demisia: 
„Compania Naţională de Căi Ferate CFR S.A.  vă informează că domnul Marius CHIPER și-
a înaintat demisia din funcția de director general interimar, din motive personale, președintelui Consiliului de 
Administrație”. 

 
Ministrul transporturilor a venit marți la Deva călătorind cu trenul interregio Constanța-Arad, care a avut 
întârziere aproape o oră. Ca urmare, ministrul a decis să-l destituie pe directorul CFR, pentru că, spune el, nu 
exista niciun motiv întemeiat ca trenul să fi avut o întârziere atât de mare, mai ales că tronsonul de cale ferată 
respectiv a fost modernizat și a beneficiat de investiții considerabile. 
„Nu facem demiteri ca să facem loc pentru alții. Zilele trecute, tot în urma unei călătorii cu trenul și a unei vizite 
inopinate în Gara de Nord au fost destituiți șeful Regionalei Căi Ferate București și șeful Gării de Nord. Nu pentru 
a face loc altora. În locurile lor își exercită atribuțiile înlocuitorii legali. Dar nu se poate să tolerăm lipsa de respect 
față de cetățeni. Nu se mai poate tolera! Eu unul nu voi tolera! Toleranța este zero”, a declarat ministrul 
transporturilor.:47 
„În legătură cu dl. Chiper, problemele întârzierii trenurilor nu sunt în primul rând datorită faptului că materialul 
rulant este învechit. Sunt datorită infrastructurii care provoacă aceste întârzieri. De aceea dânsul astăzi a fost 
demis. Nu pot să înțeleg cum, de exemplu, pe calea ferată București-Constanța, în care s-au investit sute de 
milioane de euro pentru a fi modernizată și care este cea mai modernă cale ferată din România, într-o zi 
frumoasă, cu 20 de grade afară, trenul întârzie zeci de minute”, a explicat Felix Stroe. 
Ulterior acestor declarații a venit și un comunicat de la Ministerul Transporturilor: 
„Ministrul Transporturilor a decis schimbarea din funcție a Directorului General al CFR Infrastructură, Marius 
Marian Chiper.  Decizia de astăzi a apărut ca urmare a analizei efectuate de către ministru încă de la preluarea 
mandatului. În urma analizei activității a reieșit proasta administrare și gestionare a rețelei de cale ferată, a 
întârzierilor nejustificate și neanunțate la timp călătorilor, dar și a situației din cadrul CFR Infrastructură.  
Calea ferată trebuie revitalizată. Nu tolerez întârzierile nejustificate, proasta gestionare a infrastructurii CFR și 
lipsa de respect față de călători. Decizia schimbării conducerii CFR Infrastructură vreau să fie un prim semnal că 
lucrurile nu mai pot continua în aceasta manieră. Funcționarii sunt în slujba cetățenilor și nu invers, acesta este un 
crez la care nu voi renunța. CFR era considerată, pe vremuri, a doua armată a țării și aș vrea sa îi readuc faima de 
odinioară, a declarat ministrul Felix Stroe. 
Marius Marian Chiper este director interimar la CFR din 2015”. 
Felix Stroe l-a înlocuit în funcția de ministru al transporturilor pe Răzvan Cuc la remanierea guvernamentală care 
s-a făcut în urmă cu aproape două săptămâni. 
Felix Stroe (62 de ani) este președintele PSD Constanța din 2015, când a ocupat locul lăsat vacant de Radu 
Mazăre. Stroe a fost directorul general al Regiei Autonome Județene de Apă (RAJA) Constanța. 
Actualul ministru a absolvit Academia Navală „Mircea cel Bătrân” în 1978, iar între 1978 și 1991 a fost ofițer în 
cadrul Marinei Militare, din care cinci ani, comandant de nave de război. Între 1985 şi 1987 a urmat cursurile 
Academiei de Înalte Studii Militare Bucureşti. Între 2000 şi 2003, a fost viceprimar al municipiului Constanţa, iar 
între 2000 şi 2013, consilier în cadrul Consiliului Local Constanţa. 
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(Sursa: Digi 24) 
 

 Nicolae Liviu Popa - numit în funcția de secretar de stat la Ministerul Justiției 
Nicolae Liviu Popa a fost numit în funcția de secretar de stat la Ministerul Justiției printr-o decizie a prim-
ministrului Mihai Tudose publicată marți în Monitorul Oficial. 
Printr-o altă decizie a premierului, Gabriel Andronache, consilier de stat în cadrul aparatului propriu de lucru al 
prim-ministrului, a fost desemnat în funcția de președinte al Consiliului interministerial "Consiliu pentru aplicarea 
politicii în domeniul ajutorului de stat". 
(Sursa: Agerpres) 
 
 

 Salarii mărite, bugete terminate. Asistenții maternali și sociali spun că nu mai au bani nici pentru mâncare 
După ce fondul de salarii a crescut și cu 50 la sută, acum asistenții maternali se plâng că sau terminat banii. Mai 
grav este că nu mai au nici pentru mâncarea și funcționarea centrelor de asistență pentru copii și bătrâni. Este o 
situație fără precedent, spun ei, în mai multe localități din țară. 
La Miercurea Ciuc, 300 de asistenți maternali și directori ai centrelor de asistență au ieșit în stradă să arate  în ce 
impas financiar s-a  ajuns. 
"De aproape două luni, nu mai avem finanțare pentru alimente, pentru medicamente, pentru încălzire, pentru 
nimic" -  Antal Adela, șefa Centrului de Plasament din Toplița. 
"Problema finanţării vine din faptul că din 2016 s-a introdus o nouă lege a salarizării în domeniul asistenţei 
sociale, care a crescut nivelul costurilor resurselor umane cu 50 la sută, ori alocările din bugetul central din TVA 
au fost mai mici decât anul trecut, deci e clar că nu aveam cum să rezistăm" – director DGASPC Harghita, Elekes 
Zoltan. 
"Salariile au fost majorate prin lege, dar fără susţinere financiară. Consiliul Judeţean Harghita a alocat aproape 
dublu faţă de anul trecut şi având în vedere că fondurile noastre sunt limitate, acum suntem în imposibilitatea 
de a mai plăti. Şi aşteptăm Guvernul să ia o decizie" - preşedintele Consiliului Judeţean Harghita, Borboly Csaba. 
De aceste probleme se plâng și direcțiile din alte județe. La Vaslui, de exemplu, cei 1500 de asistenți maternali nu 
și-au mai primit salariile din septembrie. 
"Instituţia noastră înregistrează un deficit bugetar în valoare de 36 milioane de lei (n.red.-vechi), aferent 
cheltuielilor cu bunuri şi servicii şi cheltuielilor de personal, cu cei 2512 salariaţi, dintre care 1500 sunt asistenţi 
maternali profesionişti" – purtător de cuvânt DGASPC Vaslui, Irina Câmpeanu. 
Oamenii așteaptă acum ca guvernul să le dea bani pentru salarii și pentru copiii și bolnavii aflați în grija direcțiilor 
de asistență socială. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 

 Anunț de ULTIMĂ ORĂ - Klaus Iohannis trimite în Parlament spre reexaminare Legea Centenarului Marii Uniri 
Președintele României, domnul Klaus Iohannis, a trimis marți, 24 octombrie a.c., Parlamentului, spre reexaminare, 
Legea privind Centenarul Războiului pentru Întregirea Neamului (1916-1918) și Centenarul Marii Uniri. 
Vă prezentăm textul integral al cererii: 
Domnului Călin Popescu-Tăriceanu 
Președintele Senatului 
În temeiul articolului 77 alineatul (2) din Constituția României, republicată, 
formulez următoarea 
CERERE DE REEXAMINAR asupra Legii privind Centenarul Războiului pentru Întregirea Neamului (1916-1918) și 
Centenarul Marii Uniri 
Legea privind Centenarul Războiului pentru Întregirea Neamului (1916-1918) și Centenarul Marii Uniri are ca scop 
instituirea unor distincții naționale comemorative/aniversare, precum și crearea cadrului necesar pentru 
organizarea manifestărilor de cinstire a memoriei eroilor din Războiul pentru Întregirea Neamului și de marcare a 
Centenarului Marii Uniri. 
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Considerăm că un asemenea demers legislativ are multiple valențe pozitive pentru societatea românească. Pentru 
claritate și pentru a înlătura orice echivoc în aplicare, unele dintre dispozițiile acestei legi se impun a fi reanalizate 
însă, de către Parlament. 
Din perspectiva referinței la Războiul pentru Întregirea Neamului, supunem atenției Parlamentului titlul legii. 
Astfel, față de obiectul de reglementare al legii transmise la promulgare, considerăm că indicarea intervalului 
1916-1918 nu se circumscrie cu acuratețe faptelor de arme și sacrificiului uman consemnate, de altfel, în 
documente, lucrări științifice, monumente, memoriale și inscripții, care atestă că acestea au continuat până în 
anul 1919. 
Art. 5 alin. (2) din legea transmisă la promulgare prevede că Guvernul României va elabora până la 30 iunie 2017, 
în condițiile prevăzute la alin. (1), respectiv în urma consultării și pe baza propunerilor venite de la autoritățile 
administrației publice centrale și locale, precum și din partea altor instituții, companii de stat, regii autonome, 
culte religioase legal recunoscute, calendarul de activități pentru comemorarea Războiului pentru Întregirea 
Neamului în anul 2017. 
În acest context, semnalăm că termenul de promulgare a început să curgă ulterior acestei date, iar intervenția 
legislativă de la art. 5 alin. (2) nu mai poate produce efecte juridice și contravine, totodată, principiului 
neretroactivității legii, consacrat în art. 15 alin. (2) din Constituție, potrivit căruia legea dispune numai pentru 
viitor, cu excepția legii penale sau contravenționale mai favorabile, precum și normelor constituționale referitoare 
la intrarea în vigoare a legilor. 
Pentru claritate și predictibilitate, dar și pentru asigurarea unității de reglementare, considerăm că se impune 
reanalizarea conținutului normativ al art. 4, prin care se instituie Medalia de onoare „Loc al Războiului pentru 
Întregirea Neamului” și Medalia de onoare „Loc al Marii Uniri”, medalii ce se acordă prin hotărâre a Guvernului, 
fără însă ca legiuitorul să stabilească prin norme primare minimale procedura de înaintare a propunerilor și 
cazurile de retragere a acestor distincții. 
O asemenea completare a legii se impune cu atât mai mult cu cât în cazul celorlalte distincții acordate de alte 
autorități publice, legea stabilește că Guvernul va aproba prin hotărâre descrierea distincției, procedurile de 
înaintare a propunerilor, criteriile de acordare a distincției, precum și cazurile de retragere  a acestora - art. 1 alin. 
(6) și art. 2 alin. (5) din legea transmisă la promulgare. 
Potrivit art. 5 alin. (1) din legea transmisă la promulgare, pentru perioada 2018-2020, Guvernul României va 
elabora anual, până la data de 30 noiembrie a anului anterior, Programul Național de Aniversare a Centenarului, 
aferent anului următor, în urma consultării și pe baza propunerilor venite de la autoritățile administrației publice 
centrale și locale, precum și din partea altor instituții, companii de stat, regii autonome, culte religioase legal 
recunoscute. 
În acest context, supunem atenției legiuitorului oportunitatea lărgirii cadrului de consultare prin includerea în 
acest proces decizional și a organizațiilor neguvernamentale. 
Art. 6 alin. (3) din Legea privind Centenarul Războiului pentru Întregirea Neamului (1916-1918) și Centenarul Marii 
Uniri prevede că Guvernul României va selecta activitățile care vor primi cofinanțare și va decide cuantumul 
acesteia. Având în vedere că această normă vizează resursele financiare necesare derulării activităților legate de 
Centenarul Războiului pentru Întregirea Neamului și al Marii Uniri, apreciem că acest text ar trebui să cuprindă 
criterii minimale de selecție a acestora, în acest mod fiind exclus arbitrariul cu privire la obiectivitatea alocărilor 
bugetare. 
Nu în ultimul rând, considerăm că Legea privind Centenarul Războiului pentru Întregirea Neamului (1916-1918) și 
Centenarul Marii Uniri ar trebui reanalizată de Parlament și din perspectiva corelării ei cu noile reglementări 
privind reorganizarea Departamentului Centenar și înființarea Comitetului interministerial pentru Centenar, 
adoptate prin O. G. nr. 5/2017, sub aspectul stabilirii coerente a responsabilităților autorităților și instituțiilor 
publice în ceea ce privește organizarea și desfășurarea manifestărilor aniversare. 
Față de argumentele expuse mai sus și având în vedere competența legislativă exclusivă a Parlamentului, vă 
solicităm reexaminarea Legii privind Centenarul Războiului pentru Întregirea Neamului (1916-1918) și Centenarul 
Marii Uniri. 
PREŞEDINTELE ROMÂNIEI 
KLAUS-WERNER IOHANNIS 
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 George Ciamba, la Conferința OSCE cu Partenerii Mediteraneeni de Cooperare: România - partener solidar în 
gestionarea problemelor migrației 
România rămâne un partener solidar în gestionarea problemelor legate de migrație și participă activ la misiunile 
operaționale care au ca obiectiv salvarea de vieți în Marea Mediterană, a subliniat secretarul de stat pentru 
afaceri strategice și bilaterale în spațiul euroatlantic, George Ciamba, la Conferința anuală a OSCE cu Partenerii 
Mediteraneeni de Cooperare. 
Conform unui comunicat al MAE transmis marți AGERPRES, Conferința se desfășoară la Palermo, în perioada 23-
25 octombrie, iar ediția din acest an este axată pe consolidarea cooperării regionale și internaționale în abordarea 
provocărilor și oportunităților asociate deplasării fluxurilor de migranți și refugiați în regiunea mediteraneană. 
Conferința a constituit o platformă utilă de intensificare a dialogului și cooperării, cu obiectivul pe termen mediu 
și lung de a consolida securitatea în regiune, informează sursa citată. 
George Ciamba a reafirmat, cu acest prilej, poziția României, promovată consecvent la nivelul OSCE, de 
consolidare a relației organizației cu partenerii mediteraneeni de cooperare și a subliniat necesitatea intensificării 
dialogului pentru a oferi un răspuns comun la riscurile și provocările rezultate din deplasarea fluxurilor de 
migranți și refugiați. Acesta a susținut ca OSCE să acorde o atenție sporită pentru combaterea traficului de ființe 
umane și protejarea grupurilor vulnerabile, precum femeile și copiii, menționează comunicatul. 
De asemenea, secretarul de stat George Ciamba a exprimat hotărârea României de a rămâne un partener solidar 
în gestionarea problemelor legate de migrație, reliefând participarea activă a țării noastre la misiunile 
operaționale care au ca obiectiv salvarea de vieți în Marea Mediterană, precizează MAE. 
În marja conferinței au avut loc întâlniri bilaterale cu reprezentanții statelor participante. În discuțiile purtate cu 
ministrul maltez pentru afaceri externe, Abela Carmelo, și cu omologii din Portugalia, Spania, Grecia, Austria, 
Finlanda și Turcia, au fost abordate teme de actualitate de pe agenda europeană și internațională, precum și 
modalități de aprofundare a relațiilor bilaterale, mai arată sursa citată. 
Conferința anuală cu Partenerii de Cooperare Mediteraneeni este organizată de OSCE începând din anul 1995 și 
reprezintă forul principal de dialog al organizației cu șase state din regiunea Mediteranei care au statutul de 
partener al OSCE: Algeria, Egipt, Israel, Iordania, Maroc și Tunisia. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Acord în UE pentru reforma directivei lucrătorilor detașați 
Miniștrii muncii din statele membre ale Uniunii Europene au ajuns luni seară la un acord asupra unei reforme a 
directivei privind lucrătorii detașați, un dosar important pentru Paris, care a fost nevoit să cedeze în fața țărilor 
din Europa Centrală și de Est, relatează AFP, preluată de Agerpres. 
„Aș dori să îmi exprim mulțumirea pentru acordul obținut. Am ajuns la un acord echilibrat”, a declarat comisarul 
european pentru afaceri sociale, Marianne Thyssen, la finalul unei reuniuni-maraton a celor 28 de miniștri ai 
muncii care a avut la Luxemburg. 
Printre miniștrii care s-au opus acestui acord sunt cei din Polonia, Ungaria, Letonia și Lituania. Alți trei s-au 
abținut: Marea Britanie, Irlanda și Croația. 
Restul miniștrilor s-au arătat favorabili textului, a precizat Estonia, țara care asigură președinția prin rotație a 
Uniunii Europene. 
După peste 11 ore de discuții, miniștrii muncii din UE au ajuns la un acord privind durata detașării: maximum 12 
luni — ceea ce a dorit Franța—, dar cu mențiunea că aceasta poate fi prelungită cu încă șase luni, la cererea 
întreprinderii. 
Franța a mai fost nevoită să cedeze în sectorul transportului rutier, un punct deosebit de delicat, pentru că 
țările din grupul de la Vișegrad (Polonia, Ungaria, Cehia și Slovacia), dar și Spania și Portugalia, erau îngrijorate 
de consecințele negative ale reformei asupra șoferilor lor. 
Potrivit acordului încheiat luni seară târziu, este prevăzut că se va continua aplicarea fostei directive referitoare 
la remunerarea lucrătorilor detașați din 1996 (și nu cea revizuită), până la adoptarea unei reforme consacrate 
special sectorului transportului rutier. 
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